
Paco Monja

Esteve Marquès î Vila (Granollers, 26-12-1944). Presideix la Fundació Privada
Vallès Oriental (FVO) des del 28de desembre del2001, any en què va
substituiren el càrrecXavierQuincoces. Aleshores, en una entrevista que vam
ferperaquestmateix espai, vam titular la conversa: 'Hem d'oferir elmàxim
ajut als deficients durant tota la seva vida'. Dissabtepas^almigdia, van
fer un important pas en aquesta Unia en col-loœr -compten amb d'altres de
similars quefuncionen des defa temps a Granollers (Uar Vallès, de 8 usuaris;
UarFont Verda, 24, iUarlaume Gregori, 10) i Santa Eulàlia de Ronçana
(UarJaumeAnfruns, 22)- la primera pedra per a la nova llar-residèndapera
persones amb discapacitat intel·lectual, unprojecte que es durà a terme en
duesfases. A la primera, es posaran en marxa el2014 un total de24 places.

Què li va passar pel cap en elmoment
de posar la primera pedra de la nova
llar-residènda que faran a l'avinguda de
l'estada del Nord de Granollers?

Vaig sentir una gran satisfacció. El
projecte suposa el fet de constatar que
seguim amb el pla previst per la Fun¬
dació pel període 2008-2014. En una

primera fase oferirem un bon servei de
llar-residència a 24 persones i després
seguirem treballant per completar les
places amb 20 més, que se sumaran a les
64 ja existents a Granollers i Santa Eulàlia
de Ronçana.

L'olqecliu...
Donar resposta a una de les principals

preocupacions que tenen els pares amb
nens discapacitats amb el pas dels anys.
El temor de tots ells a morir abans que
els seus fills, sense deixar-los l'assistència
assegurada de cara al futur.

Ho entenc i els comprenc.
Les llars-residències d'aquest tipus

garanteixen aquesta situació, ja que ser¬
veixen per acollir aquelles persones que
pateixen una discapacitat amb un grau
mitjà lleu. Són persones que compartei¬
xen uns espais comuns, que disposen de
l'ajuda d'uns quants monitors, que fan
una vida força independent... La resi¬
dència es converteix d'aquesta manera
en casa seva. Durant els propers anys,
aquest tipus d'equipaments seran molt
necessaris per atendre tota la demanda
que hi ha i que hi haurà.

Fondona bé fexperiènda?
Tothom n'està satisfet. Les experièn¬

cies de les llars de Granollers i Santa Eu¬

làlia de Ronçana així ens ho demostren.
Ells marxen de casa els pares però no
perden el contacte amb la família, que
pot anar a buscar-los quan vulgui.

S parléssim del número ideal de
places...

Encara resta molt per fer en aquest
sentit. Nosaltres tenim cura especial¬
ment del futur de les persones adultes,
ja que la realitat ens diu que els pares
d'aquestes persones es fan més grans
cada dia, amb la qual cosa les situacions
sovint es compliquen encara més.

Qui els ajuda en aquest viatge?
Actualment, ningú. Les institucions

passen per dificultats pressupostàries i
els acords de fa uns anys ara no es com¬
pleixen. Hi ha, això sí, la bona voluntat de
la Generalitat de participar en el concert
quan tot estigui en marxa i poc més.

El projecte econòmicament parlant
es diu...

Quan estigui tot acabat tindrà un cost
per a la Fundació d'l milió d'euros.

Però en la coi-locadó de la primera
pedra hi eren la consellera de Benestar
Sodal de la Generalitat, Neus Munté,
i també l'alcalde de Granollers, Josep
Mayoral.

Forma part del protocol que seguei¬
xen aquest tipus d'actes. Ens agrada fer
partíceps dels nostres projectes als res-

Necessitem comptar amb
més llars-residències"

pensables de les institucions del país. En
aquest cas, però, es tracta d'un projecte
que hem assumit totalment sols.

Com els afecta a vostès la crisi.
Com a tothom. Patim les retallades

econòmiques per part de les institucions
i fem allò que podem amb els nostres
propis recursos. Les inversions que fem
les realitzem amb els nostres estalvis
conscients que les institucions ho tindran
pelut per ajudar-nos durant uns quants
anys.

Aia celebren els 20 anys: els propers
reptes...

Seguim treballant per oferir bons
serveis a les 452 persones amb disca¬
pacitat que depenen de la Fundació.
Últimament hem posat en marxa unes
noves instal·lacions esportives exteriors
que necessitàvem i ara estem a l'aguait
dels nous permisos que ens ha de donar
l'Ajuntament de la Roca del Vallès per po¬
sar en marxa un centre de rehabilitació,
un projecte ambiciós en el qual ja estem
treballant.

La Fundació
Privada Vallès
Oriental

(FVO) ofereix
actualment
un total de 64

places de llar-
residènda, que
ampliarà fins a
108 en un termini
de tres anys.
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que s'ampliaran amb una segona en 20més al voftant de Vany2016, si tot cy
surt com es pfevist Aquesta nova llar-residenda, amb unpressupostd'l CT
milió d'euros, està finançada amb recursos propis de Ventítat i s'emmarca,
com avançava elpresiderrt de la FVOfa 12 anys, en una de les màximes
preocupacions dels pares que tenen fills amb discapadtat deixar soludonat
el seu futur desdelpunt de vista assistendalquan ells manquin.Amb
aquestes noves places, la Fundadó estarà en disposició d'atendre un total CU
de 108persones, 'una quantitatsignificativa que, evidentment, -destaca
FEsteve-, ha d'anar creixenf. L'Esteve està casatambMaria Rodríguez
Hernández, amb qui te dosfills:Xavierde42 arrys,malaitautista que és atès QJ
al centre espedalitzatŒRACde la Garriga, iNúria de27.
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